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Bone Scan

A bone scan is a test that uses a very small amount of radioactive 
contrast. This medicine lets your doctor see your bones better than he or 
she would be able to on x-ray.

This test has two parts. Arrive on time for each part of the test. Arrive 
for the first part of the test at _____ am / pm on __________________. 
Staff will tell you when to come back to the testing area for the second 
part of the test.

If you have any allergies to medicines, foods or other things, tell the 
staff before the test.

If you are breastfeeding, pregnant or think you might be, tell the staff 
before the test.

During the Test
Part One:

An IV (intravenous) is put in a vein in your 
arm. The contrast is put into your IV. One 
or two scans may be done. Lie flat and hold 
still as each scan is done.
Part Two:

About 3 hours later, you will have a scan of 
your whole body. You lie on a table during 
the scan. This takes about 1 hour.

After the Test
•	 Drink plenty of liquids the day of the test. This helps your body get 

rid of the contrast.

•	 Test results are sent to your doctor. Your doctor will share the results 
with you.
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Bone Scan.  Arabic.

مسح العظام 

 مسح العظام هو اختبار يستخدم مقداراً ضئيلاً للغاية من التباين الإشعاعي النشط. وهذا المسح 
يتيح لطبيبك رؤية العظام بشكل أفضل عما يستطيع رؤيته باستخدام الأشعة السينية.

ويشتمل هذا الاختبار على جزئين. احرص على الوصول في الموعد لكل جزء من الاختبار. 
احرص على الوصول للجزء الأول من الاختبار في ___ صباحاً/مساءً من يوم _________. 

سوف يخطرك الطاقم بموعد العودة إلى منطقة الاختبار لإجراء الجزء الثاني من الاختبار.

إذا كنت تعاني من أي حساسية تجاه الأدوية أو الأطعمة أو أشياء أخرى، فالرجاء إخطار طاقم 
العمل قبل الاختبار.

وإذا كنتِ ترُضعين رضاعة طبيعية أو حاملاً أو كنتِ تعتقدين أنكِ كذلك، فالرجاء إخطار طاقم 
العمل قبل الاختبار أيضاً.

أثناء الاختبار 
الجزء الأول:

يتم إدخال محقن وريدي بأحد أوردة الذراع. كما يتم 
إدخال مادة التباين عبر الوريد. ويمكن إجراء مسح 

واحد أو اثنين. استلق بشكل مسطح واثبت أثناء 
إجراء كل أشعة.

الجزء الثاني:

بعد 3 ساعات تقريباً، سوف تخضع لمسح على 
جسمك بالكامل. وسوف تستلقي على طاولة أثناء 

المسح. وهذا يستغرق حوالي ساعة واحدة.

بعد الاختبار
اشرب الكثير من السوائل في يوم الاختبار. سوف يساعد هذا جسمك على التخلص من مادة  	•

التباين.

يتم إرسال نتائج الاختبار إلى طبيبك. وسوف يقوم طبيبك بدوره بإطلاعك على النتائج. 	•
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Talk to your doctor or nurse if you have any questions or concerns.
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تحدث إلى الطبيب أو الممرض/الممرضة إذا كان لديك أية استفسارات أو مخاوف.


